
Slovo starosty

Vážení a milí spoluobčané a čtenáři, 
léto uteklo jako voda, která během 
prázdnin napršela. Užili jsme si slunné, 
ale i  letní dny. Odpočinuli jsme si na 
dovolených, táborech a výletech. Nyní 
nás čeká náročnější podzim, a to nejen 
díky ochlazení, ale také díky možnému 
zhoršení epidemiologické situace. 
Věřím, že jsme se již poučili a budeme 
se chovat zodpovědně nejen k  sobě 
samým, ale hlavně k  ostatním. Věřím 
v  optimismus a  dobrou náladu, která 
nám může pomoci případné potíže zdo-
lat. Nenechme se strašit či zastrašovat 
a  vždy si uvědomme okolnosti. Vždy 
máme možnost si situaci prohlédnout 
i z „druhé strany“. 
Díky společenským akcím, na kte-
rých se společně setkáváme, od vás 
vím a jsem za to rád, že naše cesta, na 

kterou jsme se vydali před 3 lety, je 
správná, důležitá a  úspěšná pro kva-
litní bydlení v našich obcích. 

Aktivity obce Libníč
Během letní sezóny se nám podařilo 
uskutečnit plánované akce, jako bylo 
promítání filmů s bratry Čadíky, kdy se 
vybralo na konto Bariéry i přes nepří-
zeň počasí 5 017 Kč. Tato částka byla 
po dohodě věnována na pomoc Moravě 
postižené tornádem. Také se nám poda-
řilo zorganizovat Libníčské slavnosti, 
na které jsme dostali dotaci od Jiho-
českého kraje z programu Podpora kul-
tury a  sponzorské dary v  celkové výši 
68 000 Kč. Celkové náklady na uspořá-
dání slavností byly ve výši 116 000 Kč. 
V  rámci dotace od Ministerstva pro 
místní rozvoj ČR z programu Podpora 

místních komunikací jsme získali 
dotaci ve výši cca 1 700 000 Kč. Nyní 
je opravována komunikace z  Jelma 
na Lišov, na kterou jsme čekali 2 roky 
(dostali jsme finance až napodruhé). 
Tímto děkujeme Ministerstvu pro 
místní rozvoj ČR. 
Od Místní akční skupiny Hlubocko-
-Lišovsko o.p.s. nám byla schválena 
žádost o  dotaci z  Programu rozvoje 
venkova od Státního zemědělského 
intervenčního fondu na opravu podlah 
v MŠ ve výši cca 145 000Kč, na inter-
aktivní tabuli do MŠ ve výši 50 000 Kč 
a  na výstavbu naučné stezky „Lázeň-
ství v Libníči“ ve výši cca 295 000Kč – 
z celkového rozpočtu 592 900 Kč bude 
poskytnuta dotace 474 400 Kč.
V  posledním půlroce Obec Libníč 
vyhlásila několik výběrových řízení na 
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Obecní úřad Libníč 
Oficiální název: Libníč E-mail/web: obec@libnic.cz, www.libnic.cz 

Přidružené 
části: Jelmo Datová schránka: sm5bw22

Adresa: Libníč 85, 373 
71 Libníč 

Číslo účtu: 
35320231/0100 – Komerční banka a.s.
94-5017231/0710 – Česká národní bankaIČO: 00581445

Pověřenec pro ochranu osobních údajů: Robin Sekanina, tel.: 734 648 117, email: robin.sekanina@gmail.com

Úřední hodiny

Pondělí 14:00 – 18:30 výběr poplatků, Czech point, příjem a podání žádostí, legalizace, vidimace

Středa 14:00 – 17:00 výběr poplatků, Czech point, příjem a podání žádostí, legalizace, vidimace

Jednání se starostou po telefonické dohodě kdykoliv.

Obecní úřad Libníč
jméno funkce kontakt oblasti a úkoly

Uhlíř Petr starosta +420 724 164 288,  
pouze volat, ne SMS vyplývající ze zákona o obcích

Jiří Klimeš místostarosta +420 724 164 280
pouze volat, ne SMS Obecní zeleň, odpady, MŠ Libníč

Tischlerová 
Denisa administrativa obec@libnic.cz

+420 601 504 014
příjem, podání žádostí dle zákona č. 106/1999 Sb.
administrativa, pokladna, Czech point

Zastupitelstvo obce Libníč

jméno oblasti a úkoly

Uhlíř Petr vyplývající ze zákona o obcích

Jiří Klimeš Obecní zeleň, odpady, MŠ Libníč

Milan Pouzar Předseda finančního výboru, člen kontrolního výboru

Daniel Průša Předseda kontrolního výboru

Zdenka Jášová Předseda kulturního výboru, členka kontrolního výboru

Josef Štícha Člen finančního výboru, člen kontrolního výboru

Petr Klabouch Člen finančního výboru, člen kontrolního výboru

komunální techniku – traktor, zása-
hové vozidlo JSDH, projektovou doku-
mentaci MŠ a ZŠ a doplnění odkalovací 
jímky k ČOV 50 EO v ulici Pod Lesem. 
V  měsíci září firma PROZAC stavební 
s.r.o., která byla vybrána ve výběrovém 
řízení, dosadila odkalovací nádrž k čis-
tírně odpadních vod 50 EO Pod Lesem 
v  celkové částce 379 068 Kč bez DPH 
(vč. DPH 458 670 Kč). Na tuto investici 
nám Jihočeský kraj z  programu Pod-
pora obnovy venkova poskytl dotaci ve 
výši 276 000 Kč. Dle předběžných pro-
počtů touto investicí obec ušetří cca 
80 000 Kč ročně na provozních výda-
jích.
Dále plánujeme odkup pozemků pro 
občanskou vybavenost k  připravo-
vané zástavbě rodinných domů „Jižní 
Libníč“, kde je plánována výstavba cca 
70 RD. Pozemek, který máme zájem 
odkoupit, přiléhá k  hřbitovu. Tato 

lokalita bude rezervní pro budoucí 
potřeby obyvatel Libníče, např. na spor-
toviště apod. Pro lokalitu „Jižní Libníč“ 
je také životně důležitá nová komuni-
kace, která nezatíží stávající infrastruk-
turu a  ani nynější občany. Proto jsme 
vstoupili v  jednání s  některými maji-
teli pozemků, přes které je plánovaná 
místní komunikace, přičemž některé 
pozemky jsme odkoupili a ostatní plá-
nujeme směnit. Součástí výstavby této 
komunikace by měla být stezka pro 
pěší a cyklisty, protihlukový val včetně 
zeleně, inženýrské sítě a  odvodňovací 
stoka, která by měla pojmout případné 
přívalové deště a odvést je do meliorač-
ního sběrače před Libníč a do polí. 
Rád bych vás touto cestou pozval 
na (pokud situace dovolí) podzimní 
a zimní společenské akce, které budou 
možností k  setkání občanů a  sousedů 
nejen z  Libníče a  Jelma. Plánujeme 

vítání občánků, pletení adventních 
věnců v neděli 21. 11. 2021, setkání seni-
orů, rozsvícení Betléma apod. Prosíme 
o  sledování webových stránek obce 
a  Facebooku, kde budou uveřejněny 
aktuální informace o termínech. 
Nezapomeňte si vyzvednout po Novém 
roce společenské šaty z čistírny. Obecní 
bál bude 19. 2. 2022. I SDH a sportovci 
také připravují své tradiční plesy, takže 
se máte na co těšit!
Přeji vám krásný barevný podzim 
a  babí léto, ať můžete nabrat sílu na 
zimní období. 

PS: Srdečně vás zvu k  volbám 
8. a 9. 10. 2021 do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR. Vy máte rozhodnout 
o tom, jak se bude dařit našim dětem. 
S pozdravem

Petr Uhlíř, starosta

Dar obci Mikulčice

V  první polovině měsíce srpna přijala obec Mikulčice 
finanční pomoc poskytnutou obcí Libníč. Peněžní dar 

pro tuto obec, která byla jednou z nejvíce postižených pří-
rodní katastrofou, ve výši 50 000 Kč schválilo Zastupitel-
stvo obce Libníč na svém zasedání. Obec Mikulčice si velice 
váží finanční pomoci, kterou obec Libníč poskytla jako výraz 
solidarity a morální podpory při likvidaci škod způsobených 
tornádem. 
Jsme rádi, že jsme alespoň takto mohli pomoci. 

Obec Libníč

Vážení čtenáři, 
jménem klientů Domova Libníč děkujeme za roz-
ličné věcné dary, které věnovali obyvatelé obce Lib-
níč. Dárky udělaly velkou radost každému z obyvatel 
Domova. Všichni byli poděleni s přihlédnutím k indivi-
duálním zájmům, možnostem a potřebám. I malá drob-
nost vykouzlila velký úsměv na tváři a  díky tomuto 
příspěvku byl Domov plný radosti.

Mgr. Petra Texlerová
vedoucí služby Domova se zvláštním režimem
Domov Libníč a Centrum sociálních služeb Empatie

Obec a zastupitelé

Obec je kapesní vydání státu, je 
jeho nejmenší stavební jednotkou. 

A  podobně jako stát může fungovat 
dobře, či nikoli. Obyvatelé mohou být 
spokojeni se svým okolím, dopravou, 
prodejnou, hospodou, školkou, kultu-
rou, sportem i  bezpečným prostředím 
pro děti. Jsou ovšem i takové obce, ve 
kterých občané nevědí, zda s vyjmeno-
vanými věcmi mají být spokojeni, pro-
tože je v obci vůbec nemají.

S  příchodem demokratizace spo-
lečnosti po roce 89‘ mají obce i  svou 
malou vládu – starostu, místostarostu 
a  volené zastupitele. Prostřednictvím-
komunálních voleb můžeme určit, kteří 
lidé budou spravovat majetek obce, 
určovat priority jejího rozvoje a udržo-
vat v  chodu všechny funkce potřebné 
pro každodenní život společenství.

Ano, až potud je nám vše jasné, pře-
hledné a srozumitelné. Problémy začí-
nají volbami. Komu se vůbec bude chtít 
pro obec, pro naše obyvatele pracovat?

Bude jich dost? Jsou to schopní 
a čestní lidé? A s jakým přijdou progra-
mem na využití prostředků, které nikdy 

nestačí na všechna přání obyvatel? Při-
znávám, dělat bych to nechtěl. Vždy 
musíte něco upřednostnit a něco potla-
čit, nebo odložit. Znáte to i  z  vlastní 
domácnosti. Výběr se děje hlasováním 
zastupitelstva. Každý ze zastupitelů by 
měl reprezentovat názor svých voličů, 
prosazovat společný zájem a  leckdy 
musí čelit pokušení neupřednostnit 
korýtko vlastní a svůj klan.

Znovu říkám, dělat bych to nechtěl. 
Jsem zdrženlivý, a  tak považuji za 
hrubé hulvátství, když se dozvídám, že 
i v naší „vesničce střediskové“ se najdou 
zastupitelé, kteří dokážou při ote-
vření územního plánu z důvodu veřej-
ného zájmu – výstavbě školy a  školky 
– nepokrytě tuto bohulibou snahu tor-
pédovat, pokud nebude zároveň vyho-
věno jejich ryze osobním zájmům, jako 
například zařazení jejich pozemků do 
ploch určených k výstavbě.

Takhle se to přeci nedělá, a  pokud 
to tak dělají jinde, říká se tomu „střet 
zájmu“, píše se o  tom v  novinách 
a  Babiše propírá Evropská komise. 
Život je pestrý. Takto se chovali sedláci 

už za France Jozefa: Sousedé, běda, 
jestli mi chcípne koza, postarám se, aby 
vám pochcípaly taky.

A co dál? Naštvaní rodiče dětí, kteří 
přijdou o školu a školku v bydlišti, by 
mohli zastupitelům taky „vycinkat“, ale 
věřím, že bude užita domluva slovní, 
slušnější, protože zastupitele volíme 
proto, aby nás zastupovali, a ne proto, 
že si na schůzích zastupitelstva jedno-
dušeji vyřeší osobní problémy. Věřím, 
že skutečný odpor ke škole a  školce 
mohou cítit pouze osoby duševně zao-
stalé, ale takové zastupitele jsme snad 
nevolili.

Myslím, že až pak budeme moci 
všichni říci: V naší obci je kostel, hos-
poda, krám, hřiště i  hasiči, školka 
a  škola – to jsme pašáci, máme se 
dobře... A stejně bych to dělat nechtěl.
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Hlasovací lístky budou voličům doručeny do schránek nej-
později 3 dny před volbami.

V  případě, že ztratíte/neobdržíte hlasovací lístky, budete 
mít ve volební místnosti k  dispozici nové hlasovací lístky 
v  kompletní sadě. Tímto Vás žádáme o  spolupráci, abyste 
měli řádně označené Vaše nemovitosti číslem popisným na 
viditelném místě a přístupné poštovní schránky. V případě, 
že nebude k dispozici poštovní schránka, obálky s hlasova-
cími lístky nebudou doručeny. 

Přenosná volební schránka
Volič může požádat ze  závažných, zejména zdravotních, 
důvodů obecní úřad a  ve  dnech voleb okrskovou volební 
komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební místnost, a to 
pouze v územním obvodu volebních okrsku, pro který byla 
okrsková volební komise zřízena. V takovém případě okrs-
ková volební komise vyšle k voliči dva své členy s přenosnou 
volební schránkou, úřední obálkou a hlasovacími lístky.

Zažádat můžete
 » telefonicky na čísle 601 504 014 – Denisa Tischlerová
 » písemně Obec Libníč, Libníč 85, 373 71 Libníč
 » elektronicky na email: obec@libnic.cz

Ve všech těchto případech Vás žádáme o  uvedení celého 
jména, data narození, adresy a telefonního kontaktu.
 
Kontakt na okrskovou volební komisi Libníč
Volební místnost - Libníč 85, 373 71 Libníč - 601 504 014

JAK VOLIT POKUD MÁTE NAŘÍZENOU KARANTÉNU 
NEBO IZOLACI Z DŮVODU COVID-19?
Krajský úřad Jihočeský kraj - 386 720 156
Na uvedeném čísle lze žádat o  hlasování do  zvláštní pře-
nosné volební schránky pro osoby v karanténě nebo izolaci 
v těchto časech
pondělí a středa  8.00 až 16.30 hodin 
úterý, čtvrtek a pátek  8.00 až 14.00 hodin
Další informace k  volení do  zvláštní přenosné volební 
schránky případně na volebních stanovištích drive in jsou 
k  dispozici na  odkazu  https://www.kraj-jihocesky.cz/volby-
-covid#ceske-budejovice

Voličský průkaz
Žádost o voličský průkaz je možné se stáhnout na webových 
stránkách obce www.libnic.cz/aktuality nebo osobně na OÚ 
v Libníči.

JAK A DO KDY LZE ŽÁDOST PODAT
Podáním v písemné nebo elektronické podobě s doruče-
ním úřadu do 1. října 2021
na listině opatřené úředně ověřeným podpisem voliče, nebo
v elektronické podobě prostřednictvím datové schránky voliče. 
Osobně do 6. října 2021 do 16.00 hodin; volič se dostaví na 
úřad, prokáže svoji totožnost a úřad o žádosti učiní úřední 
záznam.

V případě ztráty voličského průkazu nebo jeho odcizení 
nelze vydat nový voličský průkaz!

      OÚ Libníč

JUBILANTI 2021
Říjen:
Třeštíková Marie
Klomfarová Marie

Listopad:
Koštoval Vladimír
Charvátová Milada

Prosinec:
Vít Vojtěch

Narozeniny, to je den, kdy se zastavíme a  vybavíme 
si všechny krásné okamžiky, které jsme prožili, uvě-
domíme si, jak jsme vděčni za všechna ta přátelství 
a lásku, co nás potkala, ať i další rok přinese ještě více 
radosti a důvodů ke štěstí!
Blahopřejeme všem jubilantům a přejeme pevné zdraví, 

hodně štěstí a osobní pohody.

Obecní úřad Libníč

Od října do prosince 2021 oslaví své životní 
jubileum tito občané Libníče a Jelma:

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 2021
Volby do Evropského parlamentu se uskuteční 08. a 09. října 2021. 

Termín konání:  

08. 10. 2021 od 14:00 do 22:00
09. 10. 2021 od 8:00 do 14:00

Volební místnost: Obecní úřad Libníč, Libníč 85, Libníč 373 71 

Vybrané usnesení Zastupitelstva obce Libníč

Vybrané usnesení z 27. zasedání 
Zastupitelstva obce Libníč ze dne 
06. 08. 2021

ZO schvaluje poskytnutí finančního daru ve výši 50.000Kč 
na transparentní účet obce Mikulčice č. 299 222 440/0300, 
která byla zasažena tornádem. 
PRO 5, PROTI 0, ZDRŽEL SE 1 (Pouzar)

ZO schvaluje záměr obce se směnou pozemku dle geome-
trického plánu č. 813-11/2021 nově vzniklé parcely č. 1410/4 
v  k. ú. Římov v  majetku obce za pozemek parc. č. 1410/2 
v k. ú. Římov v majetku obce Římov. 
PRO 6, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0

ZO se zavazuje dofinancovat rozdíl mezi celkovou cenou 
dopravního automobilu a poskytnutou dotací do plné výše 
z vlastních zdrojů v maximální výši 350.000Kč.
PRO 6, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0

ZO schvaluje na základě posouzení a hodnocení dodavatele 
„Oprava místní komunikace Jelmo – Lišov v k.ú. Jelmo“ byla 
vybrána nabídka účastníka Skanska a.s. IČ: 26271303  
a  zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o  dílo a  pověřuje 
starostu podpisem této smlouvy s vybraným dodavatelem.
PRO 6, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0

ZO rozhoduje v souladu s § 44 obec Sb., o územním pláno-
vání a  stavebním řádu o pořízení a  zpracování Změny č. 1 
územního plánu Libníč zkráceným postupem pořízení podle 
§ 55a zákona č. 183/2006 Sb., ve znění pozdějších předpisů. 
PRO 6, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0

ZO schvaluje zanést žádost do 1. změny ÚP obce Libníč nově 
vzniklý pozemek par.č. 180/2 v k. ú. Libníč do SO, maximálně 
2 objekty s minimální velikostí pozemku 2000 m2.
PRO 4, PROTI 2 (Klimeš, Klabouch), ZDRŽEL SE 0

ZO schvaluje Smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace pro 
rok 2021 z rozpočtu obce Libníč č. 202106 pro Domov Lib-
níč a CSS Empatie a pověřují starostu k podpisu smlouvy. 
(120.000Kč)
PRO 6, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0

ZO schvaluje Smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace pro 
rok 2021 z rozpočtu obce Libníč č. 202107 pro Domov Lib-
níč a CSS Empatie a pověřují starostu k podpisu smlouvy. 
(30.000Kč)
PRO 6, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0

ZO schvaluje podání výpovědi k 31.12.2021 s firmou FCC a.s. 
na likvidaci odpadů a pověřují starostu k podpisu výpovědi.
PRO 6, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0

ZO schvaluje Smlouvu o  poskytnutí neinvestiční dotace 
pro rok 2021 z rozpočtu obce Libníč č. 202105 pro SK Libníč 
a pověřuje starostu k podpisu smlouvy. (25.000Kč)
PRO 5, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0

Usnesení, která nebyla ZO přijata na  
27. zasedání Zastupitelstva obce Libníč  
ze dne 06. 08. 2021

Návrh usnesení
ZO souhlasí s námitkami zastupitele Pouzara ke zpracova-
nému zápisu z 26. zasedání Zastupitelstva obce Libníč.
PRO –  1 (Pouzar) PROTI – 3 (Jášová, Uhlíř, Klimeš)  
ZDRŽEL SE – 2 (Průša, Klabouch)

Návrh usnesení 
ZO schvaluje na základě posouzení a hodnocení dodavatele 
Veřejná zakázka „PD – stavební úpravy a přístavba ZŠ a MŠ 
v Libníči“ byla vybrána nabídka účastníka Ing. Petra Jiráčka 
IČ: 07822138 a zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o dílo 
a  pověřuje starostu podpisem této smlouvy s  vybraným 
dodavatelem.
PRO – 3 (Jášová, Uhlíř, Klimeš) PROTI – 1 (Průša) 
ZDRŽEL SE – 2 (Pouzar, Klabouch) 

Návrh usnesení
ZO rozhoduje, že Změna č. 1 územního plánu obce Libníč 
bude pořízena s prvky regulačního plánu.
PRO – 3 (Klimeš, Uhlíř, Jášová) PROTI – 0 
ZDRŽEL SE – 3 (Průša, Pouzar, Klabouch)

Odkalovací nádrž k ČOV 50 EO Pod Lesem
Oprava komunikace Jelmo-Lišov
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Základní a mateřská škola v Libníči
V první řadě bych vás rád seznámil s naší vizí a plány, jak budovat a chránit zájmy občanů Libníče a Jelma. 
Vize rozvoje a ochrany infrastruktury naší obce se řídí schváleným strategickým plánem. Cílem je zachování 
současné kvality žití v obci a kvalitu i nadále zvyšovat.

Rád bych vám představil záměr, na kterém již více jak rok 
pracujeme. Jedná se o rozšíření MŠ a o otevření prvního 

stupně ZŠ ve staré budově naší historické budovy (posta-
vené v  roce 1884 za pouhý rok a půl). V původní/stávající 
budově by mělo být 5 tříd prvního stupně a v nové budově, 
která napodobí stávající budovu na odkoupeném pozemku, 
by měly vzniknout 3 třídy pro mateřskou školu (již dnes 
bychom naplnili dvě třídy), kuchyň s jídelnou a zázemí pro 
ZŠ (šatny, sborovna atd.). Nyní již máme odkoupený sou-
sední pozemek za 1 000 000 Kč a ve smlouvě jsme se zavázali 
vybudovat na hranici pozemku komunikaci v délce cca 42 m. 
Odkup nebyl jednoduchý, neboť 11 spoluvlastníků (potomci 
Zátkovy rodiny) žije po celém světě od Kanady přes Island až 
po Švýcarsko, ale podařilo se. Děkujeme všem zúčastněným. 
V rámci odkupu jsme se dohodli, že se základní škola bude 
jmenovat po osvíceném obchodníkovi, spoluobčanu z Lib-
níče, Hynkovi Zátkovi. Během léta bylo vypsáno výběrové 
řízení na pořízení kompletní projektové dokumentace v roz-
sahu 5 fází. Podle zadání:
1. fáze – STS studie
2. fáze – PPR přípravné práce (radonový a geologický prů-

zkum), zaměření a projektová příprava
3. fáze – DUR – dokumentace návrhu na vydání územního 

rozhodnutí a umístění stavby
4. fáze – DSP – dokumentace k žádosti o stavební povolení 

pro stavbu
5. fáze – dokumentace pro provádění stavby

Celkem cena za fáze 1 až 5 – 1 710 000 Kč bez DPH

Zastupitelé obce schválili dne 23. 3. 2021 aktualizovaný 
strategický plán obce do roku 2024, kde je v jednom z roz-
vojových programů „Rekonstrukce a  rozšíření MŠ a  zří-
zení 1. stupně ZŠ“. Proč v březnu tento záměr prošel a nyní 
někteří zastupitelé začínají kličkovat a  vyhýbat se zodpo-
vědnosti za svá rozhodnutí, nebo možná (a to je ještě horší) 
se snaží poškodit většinu občanů a prosazovat si na jejich 
úkor své zájmy? Díky této aktivitě jsme odkoupili sou-
sední pozemek u budovy školy se záměrem postavit novou 
budovu. Ale dost stěžování… Bohužel na srpnovém zasedání 
zastupitelstva obce nebyl výběr pořizovatele schválen z růz-
ných důvodů (díky třem zastupitelům). Uvedenými důvody 
byly např. zvýšení dopravní zatíženosti, další zastupitel neví, 
zda občané toto chtějí, a  padlo i  doporučení, ať děti jezdí 
dále z Libníče do ZŠ na Rudolfov či do ČB (ZŠ Rudolfov nám 
všem okolním obcím vypověděla smlouvu o spádovosti, což 
znamená, že nemusí brát naše děti do ZŠ). Po dohodě obcí 
v  Dobrovolném svazku POD BABOU (Libníč, Hůry, Jivno, 
Adamov) jsme se dohodli o budoucí smlouvě o spádovosti 

ZŠ Libníč. Takže školní autobusová doprava Stibus, kterou 
objednáváme, bychom využili i pro svoz dětí do ZŠ Libníč. 
Počítali jsme, že po vydání stavebního povolení na novou 
budovu MŠ a  ZŠ budeme hledat vhodný dotační program 
a žádat o dotace na výstavbu MŠ. Výše dotací v ČR se pohy-
buje kolem 80-95 % (z EU). Rád se vrátím k  této aktivitě, 
důležité pro obec a občany Libníče a Jelma. 

Velmi důležitá je aktivace čistírny odpadních vod, která 
doposud neumožňovala rozsáhlou výstavbu nových rodin-
ných domů. Nyní počítáme, že v  dohledné době se Libníč 
rozroste o cca 70 rodinných domů, to je cca 200 obyvatel, 
kteří budou chtít využívat infrastrukturu obce (MŠ, ZŠ, pro-
dejnu, hřiště, komunikace, chodníky, svoz odpadů, údržbu 
komunikací, chodníků, veřejné osvětlení a v neposlední řadě 
autobusovou dopravu). 

Zatím máme připravený projekt a  stavební povo-
lení na Půdní vestavbu dvou tříd (24+16 žáků) v  podkroví 
budovy základní školy. V loňském roce jsme na tuto inves-
tici nezískali dotaci, tak jsme museli zrušit smlouvu s vítě-
zem výběrového řízení v  roce 2020. Rozpočet byl ve výši 
cca 8  000  000  Kč vč. DPH. V  letošním roce bychom opět 
rádi zažádali o dotaci na tuto aktivitu. Prosím vás, abyste 
se zúčastňovali veřejných zasedání Zastupitelstva obce Lib-
níč, neboť vaše názory jsou pro nás důležité a rozhodující. 
Děkuji.      

Petr Uhlíř, starosta
 

Jubileum Rozhledů Libníče a Jelma: 1991-2021

U příležitosti 30. výročí vydání 1. čísla obecního zpravo-
daje Rozhledy Libníče a Jelma v roce 1991 se ohlédněme 

za jeho historií. Letos v lednu uběhlo 30 let od vydání prv-
ního čísla našeho periodika Rozhledy Libníče a Jelma. Dostal 
registrační číslo 330100291. Od té doby slouží našim obča-
nům informacemi z obce, uveřejňováním kulturních a vlas-
tivědných článků od čtenářů i odborníků a  také zařazová-
ním čtenářských názorů. Občané Libníče dostávají Rozhledy 
zdarma do svých poštovních schránek.

Rozhledy nevycházely od roku 1991 do dnešní doby kon-
tinuálně. Do roku 2003 vyšlo 13 ročníků, pak bylo vydávání 
přerušeno. Obnovené Rozhledy Libníče a  Jelma nepřetr-
žitě vycházejí (pokud je autorce známo) od roku 2015 dosud. 
Tato druhá řada má 7 ročníků, z toho jeden neúplný. 

Podoby
Náš obecní časopis vystřídal různé podoby a podtituly. V prv-
ních letech vycházel 12krát ročně ve formátu A5 a v černobí-
lém provedení, psán byl na psacím stroji (obr. 1). Pak změnil 
formát na velikost A4, počet stránek a zakrátko i barevnost 
(obr. 2). Od č. 3/2017 má jinou grafiku, je barevný, s velkým 
počtem obrázků – jak ho známe dodnes (obr. 3).

K původnímu názvu Rozhledy Libníče a Jelma se později 
přidal podtitul Bulletin pro občany Libníče a Jelma a od č. 
2/2016 dosud zní podtitul Zpravodaj pro občany Libníče 
a Jelma. 

Mezi lety 2003 a 2010 prošel časopis změnami. V dubnu 
2003 se zastupitelstvo usneslo, že k 30. 4. 2003 skončí s vydá-
váním registrovaných Rozhledů, a to ročníkem 13/2003, kdy 
vyšla čísla 1-4, a  dále bude vydávat informační letáky. Ty 
vycházely nepravidelně dál pod názvem Rozhledy Libníče 
a Jelma až do roku 2009. Vydávání Rozhledů Libníče a Jelma 
se obnovilo asi až v roce 2014 a nové registrační číslo E22041 
dostaly v roce 2015.

V roce 2010 vyšel místo Rozhledů čtyřstránkový Libníčský 
zpravodaj s  podtitulem Občasník pro informování občanů 
obcí Libníč a  Jelmo, také bez registrace. Měl 4 strany for-
mátu A4. Redakce sídlila v Českých Budějovicích.

 Od roku 2016 vycházejí Rozhledy pravidelně 4krát ročně. 
Od čísla podzim-zima 2015 mají kromě tištěné podoby své 
místo i  na webových stránkách. Na webu Libníče najdete 
i číslo Advent 2014-leden-únor 2015, které je bez registrač-
ního čísla a je prvním číslem na webu Libníče.

Redaktoři
Na místě redaktorů působili RNDr. Václav Novák, Ing. Bohu-
mil Pouzar, Ing. Jiří Fencl, František Šafránek, Mgr. Jana 
Němečková, Mgr. Lucie Lindnerová, Petr Uhlíř, Ing. Miroslav 
Třeštík a Denisa Tischlerová.

Kde jsou?
Tištěné Rozhledy uchovává např. Státní okresní archiv 
(SOkA) v  Českých Budějovicích a  Jihočeská vědecká 
knihovna (JVK) v Českých Budějovicích. Některé ročníky ale 

bohužel nejsou kompletní. Od roku 2016 je v  tištěné verzi 
archivuje už kompletně SOkA v Českých Budějovicích i

JVK České Budějovice. Jak jsme psali výše, šest posled-
ních ročníků plus dvě starší čísla naleznete na webu Libníče. 
Některá čísla jsou ve sbírce soukromého majitele. A  dost 
možná, že alespoň některé z Rozhledů Libníče a Jelma máte 
i vy doma. Pokud byste někdo mohl upřesnit zde uvedené 
údaje, autorka bude za každou zprávu vděčná. 

Literatura a prameny:
Kronika obce Libníče, díl II., do roku 2010
Rozhledy Libníče a Jelma
Děkuji panu Karlu Lískovcovi za zapůjčení jinak nedostup-
ných čísel Rozhledů a informačních letáků. 

Helena Nováková, kronikářka obce

Slovo starosty

Drazí a milí sousedé a přátelé, 
s  příchodem jara a  rozpukem naší 

přírody vychází další číslo našich Roz-
hledů. Příroda, která nám dodává 
spoustu optimismu, nás v  této době 
povzbuzuje k lepší náladě a je potřeba 
se k ní stále obracet, protože veškerou 
péči, kterou jí dáme, nám mnohoná-
sobně vrátí. 

Začátkem bych vás rád seznámil 
s našimi aktivitami. Bohužel to nejsou 
aktivity kulturní, které každé jaro spo-
lečně zažíváme, jako je stavění máje, 
velikonoční koleda apod. Z  důvodu 
nových obecních zájmů a  cílů jsme 
aktualizovali ve spolupráci s 1. pracovní 

skupinou a zastupiteli strategický plán 
obce do roku 2024. Také jsme započali 
jednání s  majiteli pozemků o  odkupu 
pozemků potřebných pro vybudo-
vání obslužné komunikace DI 27, 
která by měla odlehčit zatížení stáva-
jících komunikací v Libníči po vybudo-
vání lokality „Nad hřbitovem“. Zdárně 
pokračuje výstavba naší nové čistírny 
odpadních vod. Také jsme se v  zastu-
pitelstvu posunuli po mnoha neleh-
kých pracovních schůzkách dále, co 
se týče změny územního plánu. Archi-
tekt, který projekt připravoval, vypo-
věděl smlouvu z  důvodu postrádání 
původní koncepce změny. Oslovili jsme 
proto architekta, který připravoval 
poslední územní plán. Ten zpracovává 

pokyny, pro které byla většina zastu-
pitelů. Po  zřízení věcných břemen 
a odsouhlasení kupních smluv ve věci 
odkupu pozemků a  budovy pro tech-
nické zázemí obce a vybudování sběr-
ného místa na tříděný odpad jsme při-
stoupili k samotné koupi.

Přeji vám všem krásné prožití jar-
ních dní, spoustu radosti z rozkvetlých 
stromů i luk a zdárné pěstitelské úspě-
chy na vašich zahradách a zahrádkách. 
Nezapomeňte si uříznout mladé vrbové 
proutky na upletení pomlázek a omla-
dit tak své drahé polovičky. 

  Petr Uhlíř,  
starosta

rozhledy
LIBNÍČE a JELMA
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Slovo starosty

Vážení spoluobčané a čtenáři, 
v první řadě se chci s  vámi zaradovat 
z  uvolnění většiny nařízení, která nás 
už dlouho omezovala. Přeji vám krásné, 
teplé, radostné léto, prázdniny plné 
dovolené, plné nových pozitivních 
zážitků, a  hlavně všem hodně klidu, 
pohody a zdraví. 

Nechci vás unavovat výčtem naší 
práce za poslední kvartál, ale přeci 
jen několik důležitých bodů v  krát-
kosti shrnu. Projekt se stavebním 
povolením na půdní dostavbu budovy 
ZŠ zatím musí posečkat do podzimu, 
neboť naší žádosti o  dotaci na Minis-
terstvu pro místní rozvoj nebylo vyho-
věno. My to ale nevzdáme. Mezitím 
pokračuje příprava odkupu pozemku 
pro budovu ZŠ a MŠ. Koupě je snad již 

v  dohlednu. Podařilo se nám provést 
odkup budovy s  pozemkem v  centru 
obce u VS. V plánu je využít prostor na 
sklady, garáže a zázemí sběrného dvora. 
Také se přibližujeme s přípravou veřej-
ného projednání změny č. 1 Územního 
plánu obce Libníč. Nejpozději během 
prázdnin bude dokončena a  zveřej-
něna po dobu 30 dní změna č. 1 ÚP na 
úřední desce. Následně bude svoláno 
veřejné projednání změny – o termínu 
vás budeme včas informovat. Již tra-
dičně připravujeme opravy výtluků na 
obecních komunikacích. Na obecním 
pozemku při pravé straně „v Jelmáku“ 
budeme vysazovat další etapu stromo-
řadí. Během prázdnin by měla proběh-
nout rekonstrukce podlah v  naší MŠ 
Libníč. Připravujeme směnu a  prodej 

obecních pozemků v Hamru u Římova. 
Získané finance investujeme do rekon-
strukce zázemí a strojní vybavení naší 
technické služby. Dále plánujeme pří-
pravu dalších projektů. Na závěr bych 
chtěl připomenout výzvu „Zvelebení 
Libníče a  Jelma“ - zatím vedou tyto 
návrhy: oprava kamenného tarasu ke 
Schwarzáku a rekonstrukce návesního 
rybníčku v Jelmě.

Děkuji všem za dodržování nařízení 
a  za odpovědné chování. Přeji všem 
krásné letní dny, užijte si svobody 
a volnosti letošního léta. Hodně zdaru 
ve vašich činnostech. 

Petr Uhlíř,  
starosta

rozhledy
LIBNÍČE a JELMA

ZPRAVODAJ PRO OBČANY LIBNÍČE A JELMA

3/
2021

Obr. 1 

Obr. 3 

Obr. 2 
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LETŇÁK V LIBNÍČI

Na začátku měsíce srpna jsme na naší návsi přivítali Kine-
matograf bratří Čadíků. I přes ne moc letní počasí, kdy 

se čtvrtý den promítalo v obecním sále, se letošní VI. ročník 
těšil velké návštěvnosti. Zvláštní poděkování patří našim 
sponzorům, bez kterých by se projekt ani neuskutečnil. 
Poděkování patří i  vám, divákům, za přispění „Čadíkům“ 
do kasičky ve výši 5 000 Kč. Výtěžek putuje na dobročinné 
účely.

Sponzoři akce:
STELLA-GYN – MUDr. Pavlína Nejedlá
Gregor a syn s.r.o. – zemědělská, komunální a lesní technika
VEG project s.r.o. – Ing. Vlastimil Gereg
Autodoprava Petr Matoušek
Citro Bar - Restaurant – Michal Hlouška
Autodoprava Petr Šlemenda
Elektro instalace Radek Oťahel
Keramika Z Podloubí – Petr Uhlíř

    Jiří KIimeš,  
místostarosta

 

 

PODĚKOVÁNÍ KINEMATOGRAFU BRATŘÍ ČADÍKŮ 
Kinematograf bratří Čadíků je společností s třicetiletou historií, která má 
vybudovanou pozici oblíbeného a široce vyhledávaného kulturně-filmového 
charitativního projektu, jež v Česku funguje již od roku 1992. Hlavní náplní činnosti 
společnosti je projekt Filmové léto, v jehož rámci se v letních měsících rozjíždějí do 
desítek měst v České i Slovenské republice projekční vozy vybavené projektory, 
které zde po několik dnů promítají především české filmy. Místem konání 
jednotlivých projekcí jsou zcela charakteristické pro Kinematograf bratří Čadíků 
veřejná prostranství (náměstí, nádvoří, louky), kde probíhá promítání pod širým 
nebem. Od roku 1998 bylo díky Kinematografu celkem vybráno a nadacím 
věnováno přes 16 000 000 Kč. 

Letošní putování Kinematograf bratří Čadíků zakončí projekcí filmovým titulem 
Gump, na dvoře rádia Impuls (Ortenovo nám. 15a,170 00,Praha 7) v 19:00.  

V letošním roce navštívilo pojízdné letní kino 150 českých měst a obcí, což je 
prozatímní rekord ve více než třicetileté historii pojízdného promítání. 

Dovolte mi, abych Vás touto cestou pozval a poděkoval za spolupráci na projektu 
Filmové léto 2021 a zároveň mé velké poděkování patří všem divákům, kteří se 
výrazně podílejí na podpoře tohoto projektu, kdy se vybrala částka 1 000 000 Kč. 

Symbolický šek převezme od PaedDr.Josefa Čadíka ředitelka Konta Bariéry paní 
Božena Jirků. Kinematograf bratří Čadíků spolupracuje s Kontem Bariéry od roku 
2008 a za tuto dobu dobrovolné vstupné vyneslo téměř dvanáct milionů korun. 

Každý rok tak díky těmto financím může Konto Bariéry přispět desítkám lidí 
s handicapem. Děti i dospělí s handicapem si mohli pořídit nákladné zdravotní a 
kompenzační pomůcky. 

Pevně věřím v životaschopnost tohoto projektu a těším se na Vaši účast a další 
spolupráci a chvíle strávené pod širým nebem. 

S pozdravem PaedDr. Josef Čadík 

Kontakt: PaedDr. Josef Čadík | josef@kinematograf.cz | 602 710 696 
www.kinematograf.cz 

ROZLOUČENÍ S PŘEDŠKOLÁKY 

Podobně jako ve většině mateřských škol na 
konci školního roku i v naší školce proběhlo 

v  červnu loučení s  našimi předškoláky, respek-
tive předškolačkami. Pojali jsme tuto událost jako 
příležitost setkat se s  rodiči dětí a  neformálně 
si popovídat. Proto jsme pro děti a  rodiče, kteří 
měli čas a chuť, vymysleli stezku s různými úkoly. 
Stezka vedla ze školky, odkud jsme společně vyra-
zili, lesem a po značeném okruhu jsme se po zdár-
ném splnění všech úkolů vrátili zpět. Samotné 
rozloučení s předškoláky probíhalo v sále na obec-
ním úřadě. Předcházelo mu vystoupení všech dětí, 
které zpívaly písničky a  recitovaly naučené bás-
ničky. Poté se paní ředitelka velmi emotivně roz-
loučila s našimi dvěma předškolačkami Verunkou 
Štíchovou a Terezkou Mrázkovou, pan starosta je 
ošerpoval a předal jim drobné dárky na památku. 
Pro nejen školkové děti přijelo po skončení slav-
nostního rozloučení na náves zahrát divadlo čtyři 
pohádky. Celé odpoledne bylo završeno občerstvením v místní hospůdce, kde pokračovalo velmi příjemné neformální pose-
zení s rodiči a dětmi. 

Rádi bychom poděkovali všem rodičům, kteří si našli čas a strávili s dětmi i s námi netradiční odpoledne. Velký dík patří 
také panu starostovi za poskytnutí prostor a v neposlední řadě také panu Baštářovi, který byl přítomen se svou kamerou 
a natočil slavnostní rozloučení. 
Terezce a Verunce přejeme skvělý start a hodně úspěchů a radosti ve škole. 

Mgr. Šárka Brůhová
Nepořádek v obci

Obracíme se na vás s  prosbou o  udržování pořádku 
v obci. Bohužel se nám v obci začíná rozšiřovat nešvar 

v podobě pohazování odpadků, a to i přesto, že jsou po obci 
rozmístěné odpadkové koše. 

U  rybníčka u  hasičské zbrojnice v  Libníči byly odkli-
zeny odpadky po „malých rybářích“. Prosíme vás, abyste své 
odpadky vyhazovali do odpadkových košů a pomohli nám 
tím udržet čisté prostředí v našich obcích. Podobná situace 
je u silnice na Cechu, kde se nachází „bunkr“ a okolo nepořá-
dek a odpadky. Děkujeme za spolupráci.

OÚ Libníč

Získána dotace z  Jihočeského kraje 
v programu „Neinvestiční dotace pro 
jednotky sborů dobrovolných hasičů 
obcí Jihočeského kraje“
Díky aktivní činnosti zásahové jed-
notky a podpoře Obce Libníč se poda-
řilo v  letošním roce získat dotaci 
z Jihočeského kraje v rámci programu 
„Neinvestiční dotace pro jednotky 
sborů dobrovolných hasičů obcí Jiho-
českého kraje, opatření č. 2 pro JPO 
kategorie V“. Do tohoto programu bylo 
podáno celkem 97 žádostí. Po vyhodno-
cení všech žádostí získala obec Libníč 
dotaci ve výši 35 000 Kč. Dotační pro-
středky byly využity na předem schvá-
lený nákup nákladního přívěsného 
vozíku a 2 ks analogových radiostanic 
Motorola. Nákupem přívěsného vozíku 
a  radiostanic došlo k  podstatnému 
zlepšení vybavení zásahové jednotky. 
Děkujeme za finanční podporu.

Pavel Jirkovský
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Opravená výklenková kaplička 
Při jednom rozhovoru se mě p. starosta Petr Uhlíř ptal na nějaký nový počin mého bratra Jiřího Novotného. 
Když slyšel, že se právě chystá slavnostní odhalení kapličky, kterou opravil Jirka se svou ženou Laďkou, požá-
dal mě, abych o tom napsala do Rozhledů Libníče a Jelma.

Rodák z Jelma Jiří Novotný (o  jeho 
činnosti vyšel článek v  Rozhle-

dech) opravil s  manželkou Laďkou 
zděnou výklenkovou kapličku v bývalé 
osadě Starý Špičák. Místo, které je dnes 
na mapy.cz označeno jako sv. Michal, 
se nachází ve vojenském újezdu Bole-
tice nad vojenskou střelnicí Jablo-
nec. Přestože do kapličky bez střechy 
zatékalo, umístily Vojenské lesy do 
výklenku nový obraz sv. Michaela od 
malířky z  Českého Krumlova. Možná 
i  toto mohlo být impulzem k  nápadu 
kapličku opravit. Přístup ke kapličce 
byl však obtížný, nevedla k  ní žádná 
zpevněná cesta pro auto. Materiál na 
opravu omítky a  střechy bylo nutno 
dopravit po prosečené pěšině v rukách 
nebo na kolečku, asi 300 metrů do 
kopce. Práce na opravě kapličky pro-
bíhala několik měsíců a  výsledek je 
obdivuhodný. Obnova kapličky v  pro-
storu, kam platí přísný zákaz vstupu, 
se samozřejmě konala se souhlasem 
vedení Vojenského újezdu a  každý 
účastník slavnostního odhalení musel 
mít povolení ke vstupu.

Slavnostní odhalení proběhlo 
19. června 2021 ve 14 hodin a svou pří-
tomností jej podpořilo asi 25 osob, vět-
šinou přátelé a  známí z  vojenského 
újezdu, Vojenských lesů a  statků, 
z  Vědecké knihovny České Budějo-
vice a  z  Fotoateliéru Seidel v  Českém 
Krumlově. Vlastního odhalení se ujal 
Jiří Novotný s  přednostou Újezdního 
úřadu Boletice. Mladý vojenský kap-
lan z Bechyně se s radostí zhostil svého 
úkolu a  po svém krátkém proslovu 
kapličku požehnal. Následovalo něko-
lik dalších proslovů, přičemž jsme se 
dozvěděli i  zajímavý příběh vztahující 
se k tomuto místu. 

Hned vedle opravené kapličky se 
nachází ruina bývalé osadní kaple 
zasvěcené Panně Marii Pomocné, 
postavené roku 1850. Zůstalo z  ní jen 
obvodové zdivo s otvory dveří a oken 

a  v  kapli bez střechy rostou náletové 
dřeviny. Vztahuje se k ní tento příběh:

 „V  polovině 19. století si místní 
občan jménem Spitzenberger vybí-
ral na stavbu svého nového domu 
v této osadě kámen z hromady kamení. 

Najednou pod jedním kamenem obje-
vil hliněný hrnec plný starých zlatých 
a stříbrných mincí. Nález zatajil a poslal 
všechny pomocníky (k jejich údivu) ten 
den domů. Poklad v  tichosti vyjmul 
a  odvezl do Vídně, kde jej zpeněžil. 

Když Spitzenberger svůj dům dosta-
věl, dal se do stavby kaple v místě, kde 
poklad nalezl. Lidé se divili, kde soused 
vzal tolik peněz, když se celou dobu 
tvářil jako chudý. Při vysvěcení kaple 
se pak přiznal k nálezu pokladu.“

Poklad si zde zřejmě někdo ukryl 
v  nejistých dobách před nepřítelem, 
protože místem prošla jak husitská voj-
ska, tak Švédové. Žádné mince se bohu-
žel nezachovaly, takže se nedá určit, 
z  jaké doby pochází. Tento příběh byl 
objeven v archivu teprve nedávno.

Při slavnosti odhalení kaple se v dáli 
na západě ozývala bouřka, šla však 
stranou. Ten den padl v  Č. Budějovi-
cích teplotní rekord 35 °C, ale pod sta-
letým kaštanem a  smrkem ve výšce 
950  m  n.  m. bylo příjemných 27 °C 
a  odpoledne v  dobré náladě rychle 
uteklo. Lidé si povídali, ochutnali malé 
pohoštění a na harmoniku zahrál pan 
Fiktus ze Štěpánovic. 

Možná někdo namítne, nač opravo-
vat kapličku v místě, kde ji stejně nikdo 
nemůže vidět. Ze stejného důvodu ji 
také nikdo nemůže poškodit. Opra-
vená tu vydrží dlouhý čas a je zárukou, 

že kultura a historie tohoto místa zcela 
nezmizí rozpadem poslední ruiny. 

Růžena Kadounová 

Zakladatel českobudějovických 
průmyslových podniků  
Dr. Fr. Hromada

Reliéf byl uložen ve vile Gabriela ve špatném stavu. Spolumajitelé 
Lucie a  Jiří Chmelovi se rozhodli tento reliéf nechat zrestaurovat 

libníčským akademickým sochařem Ivanem Tláškem. Z reliéfu byla vyro-
bena forma a kopie. Kopie reliéfu bude osazena na vybraném místě v obci 
Libníč.

       Obec Libníč
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Slavnosti obce

Dne 14. srpna 2021 proběhly již tradiční slav-
nosti obce Libníč, které se v letošním roce nesly 

v duchu Zlatých šedesátých let. 
Na návsi se jako každý rok rozvoněl stánek lázeň-

ské cukrárny s vanilkou a kávou. Rádi bychom podě-
kovali touto cestou všem úžasným pekařkám z Lib-
níče, které ve svém volném čase upekly výborné 
koláče, buchty, věnečky a dorty. Děkujeme vám. 

Atmosféru podpořila muzika, několik skútrů 
a  řidičky v  krásných puntíkatých sukních. Letošní 
jarmark podpořily i  děti s  kreativním stánkem 
plným korálků a  kluci prodávající dřevěné meče. 
Muziku střídala divadla a pohádky, počasí nám přálo 
a večer slavnost zakončila kapela Black Tower, která 
podle plného parketu do časných ranních hodin 
ladila všem. 

Každá taková akce znamená spoustu práce, 
mnoho času stráveného přípravou a  velkou partu 
lidí, kteří vše připravují s nadšením. Díky, že tako-
vou partu v  Libníči máme a  můžeme se setkávat 
a bavit na akcích, které jsou od nás pro vás. 

   Obec Libníč 
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Z ČINNOSTI SDH LIBNÍČ
Letošní sportovní sezóna je bohužel stále velice ovlivněna pandemií koronaviru. Mnoho soutěží bylo bez 
náhrady zrušeno. Jakmile to hygienická situace dovolila, zahájili jsme od června pravidelnou sportovní pří-
pravu dětí a dospělých. Každý čtvrtek se scházejí družstva mladých hasičů, v pátek trénují dospělí. 

Po intenzivním tréninku jsme vyra-
zili na první letošní soutěž do 

Roseče u  Jindřichova Hradce. Zde se 
konala 4. července dětská noční soutěž 
v  požárním útoku. Na úvod soutěžní 
sezóny obě naše družstva statečně 
bojovala. V  těžké konkurenci obsadili 
shodně starší a mladší žáci sice nepo-
pulární, ale krásné 4. místo. 

V  červenci nás muži reprezentovali 
v  Ledenicích. Zde se speciálně soutě-
žilo pod hrází rybníka. Cílové terče byly 
umístěny na hrázi rybníka, kde prou-
daři museli v  posledním úseku útoku 
zdolat převýšení 5 metrů. Požární 
útok byl krásně rozběhnut a výsledný 
čas 23,25 sekund stačil na 4. místo, 
které zajišťovalo postup do superfi-
nále. V něm jsme si o stupínek polepšili 
a skončili třetí. 

Další soutěž nás čekala v  Hrdějo-
vicích. Zde se konala Velká cena OSH 
Č. Budějovice dospělých a dětí. V kate-
gorii mladších žáků obsadili naši nej-
menší Soptíci 4. a 5. místo. Starší žáci 
dokázali vybojovat bronzovou příčku 
v  čase 23,29 s. V  kategorii dospělých 
nás reprezentovalo družstvo mužů. 
V  dobře rozběhnutém útoku nás při-
brzdil drobný zádrhel na rozdělovači. 
Vše vyřešil Standa Havel, který plav-
ným skokem otevřený rozdělovač 
zalehl a  uzavřel. Útok jsme dokončili, 
stačilo to na 9. místo. Jeho výkon oce-
nila na závěrečném nástupu starostka 
obce Hrdějovice diplomem za nejmok-
řejší tričko soutěže. 

Pak už jsme se všichni připravovali 

na vrchol sportovní sezóny u nás v Lib-
níči. Zde se 21. 8. 2021 konal již 9. roč-
ník soutěže v požárním útoku O pohár 
starosty obce. Závodilo se v  kategori-
ích muži, muži nad 35 let, ženy, ženy 
nad 30 let, děti starší, děti mladší a pří-
pravka. Celkem se přihlásilo 26 druž-
stev, z  toho 13 dětských a  13 dospě-
lých. Libníč reprezentovalo dohromady 
8  družstev. Za nádherného počasí se 
našim ženám podařilo zvítězit ve své 
kategorii nad 30 let časem (31,24 s). 
Následovala kategorie žen bez omezení. 
Zde se nám podařilo obhájit loňské 
druhé místo. V soutěži mužů bez ome-
zení se našim mladým chlapům poda-
řilo zúročit poctivou přípravu a  s nej-
lepším časem soutěže (21,28 s) vyhrát. 
Zlato zůstalo doma. Jako poslední 
družstvo v  kategorii dospělých běželi 
naši staří páni. Po bezchybném útoku 
obhájili posedmé první místo v  čase 
21,85 sekund. Zlatým hřebem soutěže 
byly požární útoky dětí. Za bouřlivého 
povzbuzování publika si nejmladší sop-
tíci doběhli pro 3. a  8. místo. V  sou-
těži starších žáků se našim nadějím 
podařilo rozsvítit terče v  čase (25,03 
s). V  konečném součtu to znamenalo 

stříbrný pohár pro domácí. Na závěr 
celé soutěže předvedla divákům svoje 
umění naše nejmenší přípravka dopl-
něná o několik starších Soptíků. Jejich 
bezchybný útok byl náležitě oceněn 
hlasitým potleskem publika. Při závě-
rečném vyhodnocení získala první tři 
družstva ve všech kategoriích krásné 
poháry a  každé družstvo obdrželo 
hodnotné ceny. Dětská družstva byla 

navíc ohodnocena sadou medailí a  na 
posilněnou dostaly děti velké pizzy, 
které věnoval CITRO BAR-Restaurant 
– Michal Hloušek. Hlavními partnery 
akce byla OBEC LIBNÍČ, C. B. SPED 
a.s., Autodoprava MATOUŠEK s.r.o., 
BALTRO GROUP a.s., Autodoprava – 
Zemní práce Martin Švec, Autodoprava 
D.E.A.R. s.r.o. - Pavel Říha, Autodoprava 
PETR ŠLEMENDA, Michael Bouze-
kri, MUDr. Pavlína Nejedlá, L&P Engi-
neering a.s., VEG project s.r.o., Kera-
mika z Podloubí – Petr Uhlíř a Michal 
Paroubek. 

Hned další sobotu se konala vete-
ránská soutěž v  Rudolfově. V  přátel-
ské atmosféře se soutěžilo dvoukolově, 
první kolo na vlastní požární stříkačku 
a druhé na čerpadlo dodané pořadate-
lem. Tentokrát to bylo čerpadlo značky 
Rosenbauer Fox. Pro strojníky to zna-
menalo zvýšené nároky na obsluhu. Po 
prvním kole jsme se ujali vedení. Bohu-
žel ve druhém kole se nám vedení nepo-
dařilo udržet a po uklouznutí strojníka 
na startu jsme nakonec skončili třetí. 

Na závěr jménem SDH Libníč děkuji 
všem občanům, sponzorům, kteří 
hasiče podporují, a především aktivním 
členům za jejich obětavou a nezištnou 
pomoc při cvičení, soutěžní činnosti 
a přípravách kulturních akcí. 

Bc. Pavel Jirkovský – starosta SDH

Zásahová jednotka SDH Libníč
V  květnu proběhlo u  členů zásahové 
jednotky opakované školení pro práci 
s motorovou pilou. Ostrý zásah na sebe 
nenechal dlouho čekat. Postupně jsme 
zasahovali při letních bouřkách. Nej-
prve jsme likvidovali rozlomený strom 
přes cestu na Cech. Dále byla jednotka 
povolána na odstranění zlomené velké 
lípy na návsi v Jelmě. Kmen lípy spadl 
na zaparkovaný dodávkový automo-
bil. Hasiči postupně rozřezali korunu 
stromu a  na místo byl povolán auto-
mobilový jeřáb HZS z  požární stanice 
Č. Budějovice, který zbytek kmenu 
nadzvednul a  položil mimo vozidlo. 
Ještě tento den jednotka rozřezala 
zlomený strom v  parku u  kostela. 
Dále hasiči zajistili náhradní zdroj el. 
proudu do obchodu v  Libníči. Hasiči 

také zasahovali v  areálu Domova Lib-
níč na Pražské ulici, kde likvidovali 
následky noční bouřky. Zde provedli 
rozřezání a  odstranění polámaných 
stromů z  komunikací v  areálu. Mezi 
další zásahy patřilo vyčištění ucpa-
ného okapního svodu v KD a likvidace 
sršního hnízda u MŠ.

Bc. Pavel Jirkovský – velitel jednotky

Historie hasičstva v Čechách
V  Praze byl v  roce 1853 založen první 
hasičský sbor, čítal 28 členů a  jeho 
zakladatelem byl Alois Pasta. V  Čes-
kých Budějovicích byl placený hasič-
ský sbor s německým velením založen 
v  únoru 1866. Stanovy měl schválené 
20. 5. 1866. Mimo hašení požárů konaly 
tyto sbory i jiné práce ve městě. Menším 
městům a venkovu pomohlo až zaklá-
dání dobrovolných hasičských sborů. 
Vznik hasičských sborů výrazně ovliv-
nil zákon č.135/1867 o „Právu sdružova-
cím“ a přímé doporučení pro zakládání 
dobrovolných sborů v obcích. Dále dle 
zákona č.45/1876 nařízení byly pořizo-
vány nové stříkačky, žebře, háky a kádě 
– v malých osadách alespoň malé pře-
nosné stříkačky a v každém domě pak 
1 žebřík, 6 vodních košů a  lucerna. 
Na základě prvního zákona o  požární 
ochraně z  roku 1873 byly na konci 19. 
století zakládány dobrovolné požární 

sbory, což bylo současně impulsem 
ke vzniku všeobecné spolkové čin-
nosti. První Sbor dobrovolných hasičů 
v Království českém založil v roce 1854 
v Zákupech rytmistr Ferdinand Letten-
berg, ale byl německý. První český zalo-
žil ve Velvarech v roce 1864 obchodník 
Karel Krohn. V roce 1874 existovalo již 
107 sborů. Velký nárůst spolků dobro-
volných hasičů bedlivě sledovaly poli-
tické složky c. k. Okresních hejtman-
ství a iniciativně stály u vzniku zemské 
centrální hasičské instituce. První 
sjezd hasičstva se konal 13. a 14. 8. 1876 
v Praze. Tomu předsedal JUDr. Václav 
Naxera z  Jindřichova Hradce. Zde byl 
schválen návrh stanov „Ústřední hasič-
ské jednoty zemské“, s  rovnoprávnou 
jednací řečí českou a německou. Postu-
pem času nastal rozkol mezi českými 
a německými představiteli hasičstva. To 
mělo za následek, že české sbory volaly 
pro zřízení „České zemské ústřední jed-
noty“. To se podařilo 1. 2. 1891 v Praze. 
Jednomyslně byl přijat návrh Ústřed-
ního výboru, aby dosavadní Zemská 
ústřední jednota byla rozdělena na 
2 samostatné, na sobě nezávislé jed-
noty – české a německé. Stanovy nové 
samostatné Jednoty české byly přijaty 
na ustavující schůzi českých zástupců 
konané v  Praze 2. 2. 1891 a  19. 2. 1891 
byly schváleny. 

Karel Lískovec
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Sportovní klub Libníč a jeho činnost v roce 2021

Cyklovýlet po jihočeském okolí
Jakmile byla uvolněna koronavirová opatření, využili jsme 
možnosti a společně jsme uspořádali v sobotu 5. června 2021 
cyklovýlet po jihočeském okolí. Za domovskou základnu 
jsme zvolili Penzion Nebíčko v Hamru u Veselí nad Lužnicí. 
Odtud jsme vyrazili do lesů směrem k Třeboni. Celou dobu 
nám přálo krásné počasí a pohyb na čerstvém vzduchu byl 
po tak dlouhé době velmi osvěžující. Samozřejmě během 
jízdy nechyběly bezpečnostní zastávky na doplnění energie 
a  tekutin. Této akce se zúčastnilo celkem 16 členů našeho 
sportovního klubu.

Valná hromada SK Libníč
Tak jako každý rok v  tomto období se konala Valná hro-
mada SK Libníč. Letos se uskutečnila v pátek 11. června 2021 
v  libníčské hospodě. Jednání valné hromady se účastnilo 
25 zástupců sportovního klubu starších 18 let. Přítomní byli 
seznámeni s hospodařením sportovního klubu v roce 2020, 
kdy byla veškerá společenská činnost velmi významně ome-
zena vládními opatřeními a nouzovým stavem, a s plánem 
činností na rok 2021. Hlavní směr činností i v následujícím 
období spatřují členové SK Libníč zejména v zajištění volno-
časových aktivit pro členy SK a občany obce Libníče. 

Připravované akce na 2. pololetí roku 2021

18. září 
Vesnické hry, tentokrát ve stylu OLYMPIÁDY

listopad 
Badmintonový turnaj

27. listopadu 
Lampionový průvod a punč u kostela

prosinec 
Bowlingový turnaj

Jiří Fencl, SK Libníč

Vesnické hry  
bez hranic 2021

Sportovní akce pro celou rodinu uspo-
řádali členové SK Libníč v  sobotu 

18.9.21 již tradičně na libníčské návsi, 
akce se zúčastnilo 60 soutěžících, kteří 
soutěžili v 5 disciplínách a 5 kategoriích. 
Partnery sportovního odpoledne byla 
Obec Libníč, Jihočeský kraj a BALTRO. 
   

SK Libníč


